

Franckesche Stiftungen zu Halle

Oeconomiae Salutis Epitome Isagogica

Lange, Joachim

Halae Magdeburgicae, MDCCXXX.

VD18 13487469

Articulus I. De Ecclesia.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:hbz:5:1-63868-p0011-9](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:hbz:5:1-63868-p0011-9)

MEMBRUM IX.

DE

SALUTIS CONSORTIBUS.

ARTICULUS I.

DE

ECCLESIA.

Sedes doctrine: Gen. XII, 3. Matth. XIII, XVI, 18. Act. XX,

28. Eph. I, 22. 23. V. 23. seqq. 1 Tim. III, 15. &c. *Col. 2. 19.*

Definitio: Ecclesia christiana est societas, cujus corpus sub capite Jesu Christo, per legitimum verbi & sacramentorum usum in fide ac caritate conglutinatur.

I. CAPUT ecclesiæ est Jesus Christus: qui caput *monadicum, homogeneum & mysticum.*

II. CORPUS, omnes fideles, olim adumbratum per tabernaculum & templum.

III. FORMA, quæ consistit in unionem & communionem fidelium cum Christo & inter se.

IV. DISTINCTIONES: ecclesia est

Universalis, vel particularis.

Vera vel falsa, seu apostatica.

Visibilis, vel invisibilis *quæ formam in se habet, & est invisibilis.*

Synthetica, vel representativa.

Militans, vel triumphans.

V. NOTÆ, quæ, conjunctim sumendæ sunt

Pura verbi prædicatio

Integra sacramentorum administratio

Libertas conscientia *(papali jugo opposita.)*

VI. AFFECTIONES: secundum quas ecclesia est una perpetua, sancta, catholica, apostolica, afflicta.

VII. MALA, scandala doctrinæ & vitæ, quibus mederi debebat disciplina.

VIII. HOSTIS maximus antichristus, a meretrice Babylonica distinctus.

IX. USUS, imprimis elencticus adversus Pontificios.

P. 451-458

M. IX.